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REVISTA PRESEI 

 

 

 PSD a depus moţiunea de cenzură împotriva Guvernului Cîţu. Anunțul a 

fost făcut de Grindeanu, penultimul premier demis prin moțiune de cenzură 

 

PSD a depus moţiunea de cenzură împotriva Guvernului Cîţu, a anunţat miercuri 

prim-vicepreşedintele partidului, Sorin Grindeanu, unul din cei patru premieri din 

România demiși prin moțiune de cenzură și singurul dat jos de propriul partid. 

 ”Am depus moţiunea de cenzură”, a afirmat Grindeanu, penultimul premier 

din România demis prin moțiune de cenzură. 

Potrivit acestuia, probabil moțiunea va fi dezbătută și votată săptămâna viitoare. 

 

Grindeanu a susţinut că Guvernul actual "este un dezastru pentru români şi pentru 

firmele româneşti”. 

 ”Au fost înghetaţe pensiile, au fost înghetaţie salariile, au fost îngheţate 

alocaţiile, iar pe partea cealaltă, în PNRR, vedem doar reforme catastrofale 

pentru România şi bani foarte mulţi pentru clientela lor politică. 

 Românii, în aceste luni, au sărăcit. Doar în mintea premierului Cîţu românii 

o duc mai bine. Aproape s-au dublat facturile la energie, preţul pe litrul de 

benzină a ajuns la 6 lei, 70% dintre români spun în acest moment că 

România merge într-o direcţie greşită. Sperăm că printre cei 70% să se 

găsească şi parlamentari ai actualei coaliţiei de guvernare care să voteze”, a 

mai sus'inut Sorin Grindeanu, citat de News.ro. 

El a precizat că PSD contează şi pe voturile AUR pentru moţiune și a reamintit că 

Alexandru Rafila este propunerea PSD pentru postul de premier. 

 

Cei patru premieri din România demiși prin moțiune de cenzură sunt: Emil Boc, 

Mihai Răzvan Ungureanu, Sorin Grindeanu și Viorica Dăncilă. 

 

Moțiune de cenzură pe versuri de Bacovia 

 

Titlul moţiunii este "România eşuată. Recordul 'fantastic' al Guvernului Cîţu". 

 

Textul moțiunii de cenzură începe cu un motto din versurile poetului George 

Bacovia: "Prin fumul de țigări, ca-n nouri/ Gândeam la lumi ce nu există...". 
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PSD acuză Guvernul Cîțu că duce economia țării „spre prăpastie cu o viteză 

uluitoare” și că nivelul de trai al românilor se prăbușește. 

 "Guvernarea PNL-USR-UDMR conduce economia României spre prăpastie 

cu o viteză uluitoare! România trăiește de pe o zi pe alta, din împrumuturi 

masive luate la dobânzi astronomice. Prețurile au explodat, buzunarele 

românilor s-au golit. Facturile s-au dublat, alimentele de bază au devenit 

bunuri de lux, medicamentele esențiale ori nu se găsesc, ori sunt foarte 

scumpe. Cursul euro/leu a ajuns la 5 lei, iar litrul de benzină a depășit 6 lei. 

Numai ”lucruri fantastice”!!! 

 Datoria publică bate record după record, iar de ținta de deficit de 3% nu își 

mai amintește nimeni! Cu toate acestea, alocațiile, salariile și pensiile sunt 

înghețate și antreprenorii se plâng că statul nu le plătește lucrările efectuate! 

Nu se dau bani la stat, nu se dau bani nici la privat!", scriu social- democrații 

în textul moțiunii de cenzură. 

Care sunt șansele ca moțiunea de cenzură a PSD să treacă 

 

Este prima moțiune de cenzură cu care se confruntă Guvernul Cîțu. 

Pentru a fi adoptată moțiunea de cenzură și înlăturat Guvernul este nevoie de votul 

a 234 parlamentari, jumătatea plus unu din numărul de mandate. În prezent șansele 

pentru a fi adoptată moțiunea sunt mici și asta pentru că Opoziția reprezentată de 

PSD și AUR are împreună doar 203 de voturi (PSD - 157 de mandate AUR - 46 

mandate). 

 

Procedura pentru dezbaterea moțiunii de cenzură 

 

Conform articolului 113 din Constituţie, Camera Deputaţilor şi Senatul, în şedinţă 

comună, pot retrage încrederea acordată Guvernului prin adoptarea unei moţiuni de 

cenzură, cu votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor. 

 

Moţiunea de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 

deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. 

 

Conform aricolului 93 din Regulamentul activităţilor comune ale Senatului şi 

Camerei Deputaţilor, moţiunea de cenzură se prezintă în şedinţa comună a celor 

două Camere în cel mult 5 zile de la data depunerii. 

 

Moţiunea de cenzură se dezbate după 3 zile de la data când a fost prezentată în 

şedinţa comună a celor două Camere. Votul asupra moţiunii de cenzură este secret, 

cu bile, şi se exercită în prezenţa a jumătate plus unu din numărul parlamentarilor. 
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Dacă moţiunea de cenzură a fost respinsă, deputaţii şi senatorii care au semnat-o 

nu mai pot iniţia, în aceeaşi sesiune, o nouă moţiune de cenzură, cu excepţia 

cazului în care Guvernul îşi angajează răspunderea potrivit articolului 114. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Ludovic Orban anunta ca, in privinta desfiintarii SIIJ, se asteapta punctul 

de vedere al Comisiei de la Venetia 

 

Ludovic Orban spune ca va fi convocata o sesiune extraordinara pentru a vota in 

plen desfiintarea SIIJ FOTO Facebook/ Guvernul Romaniei 

Presedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat marti, 22 iunie, ca partidele aflate la 

guvernare vor astepta punctul de vedere al Comisiei de la Venetia in privinta 

Sectiei pentru Investigarea Infractiunilor din Justitie. 

 

"Am discutat in sedinta coalitiei si despre Sectia pentru Investigarea Infractiunilor 

din Justitie. Ministrul Justitiei, Stelian Ion, a luat decizia sa sesizeze Comisia de la 

Venetia. Nu a fost o sesizare din partea Guvernului, ci o sesizare din partea 

ministrului Justitiei. Din informatiile pe care le avem, in prima saptamana din iulie, 

cel mai probabil in jurul datei de 3 iulie, plenul Comisiei de la Venetia se va 

pronunta asupra sesizarii formulate de Stelian Ion. 

 

Noi am hotarat ca in termen de doua saptamani dupa ce se pronunta Comisia de la 

Venetia, sa intrunim coalitia, sa convocam o sesiune extroardinara, pentru a vota in 

plen desfiintarea sectiei speciale", a spus Orban la Palatul Parlamentului dupa 

sedinta coalitiei de guvernare. 

 

Intrebat daca UDMR va tine cont de punctul de vedere al Comisiei de la Venetia, 

Orban a raspuns: "Ne vom intruni dupa ce se adopta in plenul Comisiei de la 

Venetia punctul de vedere si vom lua o decizie impreuna. 

 

Aceasta decizie o vom transpune prin convocarea unei sesiuni extraordinare 

la Senat, pentru ca la Camera Deputatilor am trecut o forma de desfiintare a SIIJ cu 

garantiile privitoare la acordul CSM cu privire la trimiterea in judecata a diferitelor 

sectii, fie ca e vorba de sectia de judecatori, fie de sectia de procurori. Asteptam 

punctul de vedere al Comisiei de la Venetia". 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/justitie/stelian-ion-sectia-speciala-desfiintare-justitie-1685962
https://ziare.com/stiri/justitie/stelian-ion-sectia-speciala-desfiintare-justitie-1685962
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/politica/senat/
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 Senatul a adoptat proiectul de lege pentru ratificarea Acordului între 

Guvernul României şi cel al SUA pe tema nuclearo-energetică 

 

Plenul Senatului a adoptat marţi, în calitate de for decizional, proiectul de lege 

pentru ratificarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Statelor Unite 

ale Americii privind cooperarea în legătură cu proiectele nuclearo-energetice de la 

Cernavodă şi în sectorul energiei nucleare civile din România, relatează Agerpres. 

 

Proiectul are ca scop relansarea noilor linii directoare de dezvoltare de capacităţi 

nuclearo-energetice în România care necesită o restructurare rapidă, prin 

valorificarea potenţialului de redefinire a direcţiilor strategice, într-o cheie diferită 

de cea concepută în urmă cu peste un deceniu şi bazată, în primul rând, pe 

investitori ce provin din ţări aliate României, în conformitate cu prevederile 

Memorandumului Guvernului României nr.3/20.01.2020 cu tema "Noi politici şi 

linii directoare de dezvoltare a sectorului nuclearo-energetic din România". 

 

Potrivit expunerii de motive, intrarea în vigoare a acestui acord va permite 

dezvoltarea programului nuclear civil din România prin asigurarea expertizei 

tehnice, de reglementare, de securitate şi siguranţă nucleară şi va contribui implicit 

la întărirea securităţii, diversităţii, siguranţei în exploatare şi stabilităţii energetice 

şi de mediu ale României, prin retehnologizarea Unităţii 1 şi extinderea capacităţii 

CNE Cernavodă. 

 

Acordul vizează mai multe arii de cooperare: proiectul Unităţilor 3 şi 4 de la 

Cernavodă; retehnologizarea Unităţii 1; reglementare, cercetare şi dezvoltare; 

schimburi între laboratoare de cercetare şi universităţi; pregătirea personalului. 

 

După semnarea la 24 septembrie 2019 a Memorandumului de înţelegere între 

România şi SUA privind cooperarea în domeniul nuclear civil, Ambasada SUA a 

transmis părţii române o propunere de acord interguvernamental privind 

cooperarea în legătură cu proiectele nuclearo-energetice de la Cernavodă şi în 

sectorul energiei nucleare civile din România. Negocierile s-au desfăşurat în 

perioada 2019 - 2020, textul acordului fiind finalizat şi parafat în octombrie 2020, 

la Washington. 

 

 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/06/22/ratificarea-acordului-intre-guvernul-romaniei-si-cel-al-sua-proiect-adoptat-de-senat--735490


CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 iunie 2021 5 

 

La data de 27 noiembrie 2020, a fost aprobat un memorandum prin care ministrul 

Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, a fost mandatat să 

semneze acordul, în numele Guvernului României, iar documentul de cooperare a 

fost semnat la data de 9 decembrie 2020 la Bucureşti şi la 4 decembrie 2020 la 

Upper Marlboro. 

 
(Sursa: Agerpres) 

 

 

 Curtea de Apel București a confirmat, prin hotărâre  definitivă, legalitatea 

funcționării  

MediaSind în TVR! 

 

 Pentru că nu putea opri dezvăluirile MediaSind TVR privind grave fapte de 

corupție, fosta conducere a hotărât să alunge, cu orice preț, acest sindicat din 

instituție. S-a recurs la contestări publice, la defăimări și chiar acțiuni în instanță, 

care au  costat instituția 17.317,36 lei. La acestea  se adaugă și cheltuielile  de 

judecată! 

 MediaSind TVR cere public Curții de Conturi să dispună recuperarea 

acestor sume de la persoanele responsabile! 

 Curtea de Apel București a respins ca inadmisibilă acțiunea depusă de Societatea 

Română de Televiziune  prin fostul președinte-director general, Doina Gradea, 

prin care se cere nerecunoașterea dreptului Sindicatului Român al Jurnaliștilor 

MediaSind, în calitate de organiție națională a jurnaliștilor, de a-și reprezenta 

membrii afiliați din Televiziunea Națională! Hotărârea este definitivă și 

confirmă dreptul organizației de a funcționa în SRTV, dar și în alte instituții 

unde are membri afiliați! (vezi aici) 

 Prin această acțiune, casa de avocatură Zamfirescu, Racoti & Partners angajată 

cu suma de 17.317,36 pentru a se război cu MediaSind, a solicitat instanței să 

constate că Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind nu este un sindicat 

constituit la nivelul SRTv și, în consecință, nu are ce căuta în Televiziunea 

Națională. Precizăm că potrivit informațiilor apărute în presă, casa de avocatură 

Zamfirescu, Racoti, Vasile & Partners este una dintre cele mai scumpe case de 

avocatură din țară (amănunte  aici).  

http://portal.just.ro/2/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000922665&id_inst=2
https://m.luju.ro/dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajustitiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-zamfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-avocat-contractul
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De altfel, acesta nu este singurul proces în care această firmă a primit bani publici 

de la conducerea TVR pentru a hărțui în instanță organizația noastră. Zilele trecute, 

TVR a mai pierdut definitiv un proces în instanță în care a solicitat daune de 1 euro 

pentru care a plătit Casei de avocatură Zamfirescu, Racoti &Partners suma de 

18.546,86 lei! (amănunte aici: Conducerea TVR a plătit peste 18 000 lei avocaților 

pentru a cere 1 euro despăgubiri ca urmare a comunicatelor de presă ale 

MediaSind!) 

 Așa cum a reținut și instanța de judecată, Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind are personalitate juridică, confirmată prin Sentinta nr.2782 din data de 

12.04.2001, având membri în Televiziunea Română, Radio România, 

AGERPRES și în mai multe instituții de media publice sau cu capital privat. În 

data de 13.04.2017, prin sentinta nr. 3486/2017 rămasă definitivă, Sindicatul 

Român al Jurnaliștilor MediaSind a fuzionat prin absorbție cu Sindicatul din 

Televiziunea Națională, TVR SIND, preluând și calitatea de sindicat de unitate la 

nivel de SRTv. 

 În data de 31 iulie 2019 fostul consilier pe probleme juridice al șefei TVR, 

Alexandru Dumitrescu, a postat pe FB o informare către salariații TVR prin care 

anunța că MediaSind nu funcționează legal în TVR, cu scopul de a destabiliza 

organizația noastră, iar membrii MediaSind să se înscrie în sindicatul de casă al 

conducerii! (amănunte aici: SRTV acţionată în judecată pentru contractele suspecte 

încheiate de şefa TVR cu un fost partener de afaceri și consilier personal!) 

Diversiunile securistice ale conducerii TVR au fost demontate de ITM București, 

prin recunoașterea și înregistrarea actului adițional la contractul colectiv de muncă 

din SRTV, încheiat în baza mandatului acordat Federației Cultură și Mass-Media  

FAIR-MediaSind de Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind și de Sindicatul 

TVR Craiova, document semnat chiar de Doina Gradea!  ( Noile drepturi câștigate 

la negocierile colective din TVR au intrat în vigoare!) Aceste realități sunt 

recunoscute de sentințe judecătorești în mai multe procese pierdute de TVR, dar și 

de Ministerul Muncii, care, în adresa nr.105/IM/07.08.2019, a confirmat dreptul 

MediaSind de a-și reprezenta  membrii din Televiziunea Națională. (amanunte 

aici: : Ministerul Muncii demontează diversiunile conducerii Televiziunii 

Române!) 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvraplatitpeste18000leiavocatilorpentruacere1eurodespagubiricaurmareacomunicatelordepresaalemediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvraplatitpeste18000leiavocatilorpentruacere1eurodespagubiricaurmareacomunicatelordepresaalemediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvraplatitpeste18000leiavocatilorpentruacere1eurodespagubiricaurmareacomunicatelordepresaalemediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/noiledrepturicastigatelanegocierilecolectivedintvrauintratinvigoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulmunciidemonteazadiversiunileconduceriiteleviziuniiromane
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 Precizăm că  din cauza acestei diversiuni puse la cale de acoliții fostei șefe a TVR, 

observatorii MediaSind nu au fost lăsati să facă parte din comisia de cercetare 

disciplinară a conducerii Studioului TVR Cluj. De asemenea, observatorii 

MediaSind în CA nu au primit nicio invitație pentru a participa la aceste ședințe, pe 

motiv că sindicatul nu este legal în TVR! 

 Având în vedere hotărârea definitivă a Curții de Apel București, SRJ MediaSind 

va depune mai multe acțiuni în răspundere delictuală pentru sancționarea celor 

vinovați de aceste abuzuri în serviciu.. Totodată, MediaSind cere public Curțiid e 

Conturi să dispună recuperarea tuturor sumelor plătite casei de avocatură 

Zamfirescu, Racoti &Partners, dar și avocatului Alexandru Dumitrescu prin 

SPRL Dumitrescu și Dinu și Cabinet ed avocat Dinu Cătălin Ionuț, precum și a 

cheltuielilor de judecată, de la persoanele responsabile de săvârșirea acestor 

abuzuri! 

 Nu în ultimul rând, SRJ MediaSind face un apel către salariații TVR să nu 

mai cauționeze  tot felul de sindicate care s-au dovedit jalnice instrumente ale 

fostei conduceri din TVR, să se dezafilieze deîndată din aceste organizații 

aservite și să se înscrie în MediaSind TVR. Având un număr mai mare de 

membri, organizația noastră va fi  mai puternică și primește, astfel, toată 

îndreptățirea de a negocia un Contract Colectiv de Muncă capabil să apere 

drepturile angajaților din cea mai mare instituție publică de presă. (CUM 

DEVIN MEMBRU MEDIASIND!) 

În acest proces, SRJ MediaSind a fost reprezentată de avocatul organizației, Dan 

Iordache. 

 (Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)                                   

 

 CCR: Parlamentul a făcut o interpretare eronată a normelor referitoare la 

numirea unor noi Consilii la TVR şi Radio (motivare) 

Curtea Constituţională a României a constatat că Parlamentul nu a făcut decât o 

interpretare eronată a normelor legale referitoare la procedura de numire a unor noi 

Consilii de administraţie la Societatea Română de Televiziune (SRTv) şi 

Societatea Română de Radiodifuziune (SRR), aplicându-le cu încălcarea 

http://www.mediasind.ro/despre-noi
http://www.mediasind.ro/despre-noi
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principiului constituţional care consacră caracterul obligatoriu al respectării legilor. 

 

Curtea constituţională a admis joia trecută sesizarea Partidului Social Democrat şi 

a decis că Hotărârile Parlamentului privind numirea directorilor generali 

interimari ai SRTv şi SRR sunt neconstituţionale. 

 

Curtea precizează în motivarea privind numirea la Societatea Română de 

Televiziune că, adoptând hotărârea criticată, Parlamentul a încălcat dispoziţiile 

legale incidente în cauză, respectiv art.19 şi art.20 din lege, invocând 

aplicabilitatea dispoziţiilor art.21 alin.(3), care reglementează o situaţie specială, 

respectiv situaţia tranzitorie în care procedura de numire a consiliului de 

administraţie care nu este definitivată de către Parlament în decursul legislaturii în 

care a fost declanşată este reluată după constituirea noului Parlament. 

 

"Or, este evident că interimatul funcţiei de director general al SRT dispus prin 

Hotărârea 31/2021 urmează a se exercita pe durata legislaturii în care procedura de 

numire a unui nou consiliu de administraţie a fost declanşată, ipoteza constituirii 

unui nou Parlament în acest interval fiind exclusă", se precizează în document. 

 

Mai mult, Curtea constată că situaţia de fapt şi de drept nu atrage nici incidenţa 

dispoziţiilor art.46 alin.(8) din lege, care au ca premisă demiterea consiliului de 

administraţie ca urmare a respingerii 

rapoartelor de activitate ale SRT, întrucât în cauză nu s-a constatat lipsa de cvorum 

legal de şedinţă a plenului Camerelor reunite ale Parlamentului, care ar fi 

îndreptăţit birourile permanente ale celor două 

Camere să numească directorul general interimar. 

 

"Curtea observă că, deşi Parlamentul în întregul său şi fiecare dintre cele două 

Camere ale acestuia se bucură de deplină autonomie în ceea ce priveşte stabilirea 

normelor juridice ce le guvernează organizarea şi funcţionarea, prin intermediul 

regulamentelor proprii sau al legilor speciale care guvernează modul de exercitare 

a atribuţiilor Parlamentului, interpretarea şi aplicarea normelor regulamentare şi 

legale care instituie astfel de reguli procedurale trebuie realizate întotdeauna cu 

bună credinţă, în spiritul unui comportament loial faţă de Legea fundamentală.  

https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/17/ccr-numirile-sefilor-interimari-de-la-tvr-si-radio-sunt-neconstitutionale--733030
https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/17/ccr-numirile-sefilor-interimari-de-la-tvr-si-radio-sunt-neconstitutionale--733030
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Într-o ipoteză contrară, rezultatul ar fi blocarea activităţii instituţiei, sub aspectul 

îndeplinirii atribuţiilor constituţionale, cu consecinţe negative asupra structurilor 

democratice pe care se întemeiază statul (a se vedea mutatis mutandis Decizia nr. 

209 din 7 martie 2012, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr.188 

din 22 martie 2012)", se arată în motivare. 

 

Or, spun judecătorii constituţionali, combinând dispoziţiie legale a căror incidenţă 

este determinată de îndeplinirea unor condiţii distincte şi care se exclud reciproc, 

Parlamentul nu a făcut decât o interpretare eronată a normelor legale referitoare la 

procedura de numire a unui nou Consiliu de administraţie al SRT, aplicându-le cu 

încălcarea principiului constituţional care consacră caracterul obligatoriu al 

respectării legilor, prevăzut de art.1 alin.(5) din Constituţie. 

 

"În concluzie, Curtea constată că, întemeindu-se pe dispoziţii legale care nu au 

incidenţă în cauză, Hotărârea Parlamentului României 31/2021 privind numirea 

directorului general interimar al Societăţii Române de Televiziune a fost adoptată 

cu nesocotirea dispoziţiilor constituţionale cuprinse în art.1 alin.(5) care consacră 

principiul legalităţii şi al supremaţiei Legii fundamentale, precum şi a dispoziţiilor 

art.19 şi art.20 din Legea 41/1994", menţionează instanţa constituţională. 

 

Aceleaşi argumente au fost aduse şi în motivarea deciziei de admitere privind 

numirea directorului general interimar al Societăţii Române de Radiodifuziune.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Florin Cîțu anunță educație sexuală fără acordul părinților: 

'Decizia e luată. Va funcționa ca ora de religie'  

Plenul Senatului a respins marţi o propunere privind introducerea orei de 'Educație 

sanitară' (care conține și educație sexuală) fără solicitarea acordului părinţilor. 

Astfel, senatorii au decis că ora de „Educație sanitară” se va organiza doar pentru 

elevii pentru care părinți fac o cerere în acest sens. 

„Sunt foarte supărat”, a zis premierul Florin Cîțu, legat de acest subiect, marți, la 

TVR 1. 
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El a spus că a vorbit cu ministrul Educației și de anul viitor se va introduce ora de 

educatie sexuala pentru toti elevii cu posibilitatea ca parintii sa faca o cerere scrisa 

daca vor sa isi retraga copilul de la acesta ora. 

 „Am vorbit cu ministrul Cimpeanu dupa acest vot si am luat decizia si o 

vom implementa, curricula tine de Ministerul Educatiei prin legea educatiei, 

va introduce de anul viitor o clasa care se va numi, cred, 'Educatie pentru 

viata'. Va fi introdusa automat, dar parintii care doresc sa isi retraga copiii 

din acea clasa vor putea sa o faca. Va functiona ca ora de religie. Cred ca 

ministrul Educatiei va anunta zilele urmatoare, decizia este luata (...) Este 

atributul ministrului sa faca curricula pt anul viitor si va introduce aceasta 

ora”, a spus premierul, la TVR 1. 

Ministerul Educației Sorin Cîmpeanu a propus marți ca educația sexuală să fie 

cuprinsă într-un modul, numit Educație pentru viață, care să fie predat din clasa a 

5-a până în clasa a 12-a, câte o oră pe săptămână. 

„Sunt dezbateri în coaliție, punctul meu de vedere este extrem de clar: educația 

sexuală este extrem de importantă și trebuie să fie făcută. Acordul părintelui va fi 

necesar în următoarea formă, va fi propunerea Ministerului Educației: toți elevii se 

înscriu la o disciplină care să conțină elementele de educație sexuală având 

posibilitatea retragerii tuturor acelora pentru care părinții nu sunt de acord. Este 

același principiu aplicat în 2015 la ora de religie”, a spus Sorin Cîmpeanu. 

Acesta a precizat că educația sexuală este integrată în momentul de față în 

programa de educație sanitară, „o disciplină opțională care se face de către foarte 

puțini elevi, în funcție de an, între 6 și 9 la sută”. 

El propune ca educația sexuală să fie inclusă într-o disciplină modulară, numită 

Educație pentru viață. 

„Nu este o disciplină care să poată fi predată din clasa a 5-a până în clasa a 12-a în 

fiecare săptămână, câte o oră pe săptămână. Pe cale de coconsecință, propunerea 

Ministerului Educației este aceea de a fi integrată această disciplină, printr-o 

repartizare a noțiunilor treptată, corelată cu vârsta elevilor, alături de disciplina de 

educație sanitară, de educație pentru alimentație sănătoasă, de educație juridică, de 

educație financiară, de toate pe care am putea să le prindem, într-un concept 
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modular sub conceptul Educație pentru viață, care să fie obligatoriu, o oră pe 

săptămână de la clasa a 5-a pănâ la a 12-a”, a mai spus ministrul Educației. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ludovic Orban, preşedintele PNL: Am hotărât în cadrul coaliţiei să 

demarăm procedura de numire a Avocatului Poporului. A fost depusă o 

singură candidatură 

Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat marţi că, în coaliţia de guvernare, s-a 

decis demararea procedurii de numire a Avocatului Poporului. Votul în plenul 

reunit al Parlamentului în acest caz se va da cel mai probabil lunea viitoare, 

relatează Agerpres. 

Ludovic Orban, președintele PNL: "Am hotărât în cadrul coaliţiei să demarăm 

procedura de numire a Avocatului Poporului. Mâine, la ora 9.30, vom convoca 

Birourile permanente reunite. A fost depusă o singură candidatură şi vom demara 

procedura. Procedura presupune audiere în Comisiile juridice reunite, urmate de 

plen. Mâine vom convoca un plen”. 

Întrebat dacă propunerea pentru Avocatul Poporului, Fabian Gyula, are susţinerea 

întregii coaliţii, Orban a spus: "Cu siguranţă. Cei de la USR au declarat că nu au 

nimic împotriva candidatului. Au încercat să aibă o discuţie legată de SIIJ. Cele 

două probleme nu sunt în conexiune". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis a semnat: Stimulent de risc în valoare de 2.500 de lei pentru 

unii angajați din centrele sociale 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, marţi, legea prin care angajaţii centrelor 

rezidenţiale de îngrijire şi asistenţă a persoanelor vârstnice şi ai altor centre 

rezidenţiale destinate unor categorii vulnerabile vor primi un stimulent de risc în 

cuantum de 2.500 de lei brut. 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/06/22/orban-am-hotarat-in-cadrul-coalitiei-sa-demaram-procedura-de-numire-a-avocatului-poporului--735470
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Potrivit legii, se aprobă acordarea, o singura dată, a unui stimulent de risc în 

cuantum de 2.500 lei brut, pentru angajaţii centrelor rezidenţiale de îngrijire şi 

asistenţă a persoanelor vârstnice, centrelor rezidenţiale pentru copii şi adulţi, cu şi 

fără dizabilităţi, precum şi pentru angajaţii centrelor rezidenţiale destinate altor 

categorii vulnerabile, ale furnizorilor publici şi privaţi, prevăzute în Nomenclatorul 

serviciilor sociale, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr. 867/2015 pentru 

aprobarea Nomenclatorului serviciilor sociale, precum şi a regulamentelor-cadru 

de organizare şi funcţionare a serviciilor sociale, cu modificările şi completările 

ulterioare, care au fost izolaţi preventiv la locul de muncă pe perioada stării de 

urgenţă. Furnizorii de servicii sociale au obligaţia de a fi acreditaţi, iar serviciile 

sociale din subordinea lor să fie licenţiate sau, după caz, să deţină aviz de înfiinţare 

sau reorganizare, ori plan de restructurare avizat. 

 Stimulentul de risc acordat nu se cuprinde în baza lunară de calcul al 

contribuţiei de asigurări sociale, contribuţiei de asigurări sociale de sănătate, 

respectiv al contribuţiei asiguratorii pentru muncă. 

 Asupra stimulentului de risc se datorează numai impozitul prevăzut de 

Legea nr.227/2015, cu modificările şi completările ulterioare. 

 Agenţia Naţională pentru Plăţi şi Inspecţie Socială centralizează de la nivelul 

agenţiilor pentru plăţi şi inspecţie socială judeţene, respectiv a municipiului 

Bucureşti, solicitările primite de la furnizorii de servicii sociale şi le 

transmite Ministerului Muncii şi Protecţiei Sociale în termen de 10 zile 

calendaristice de la data primirii acestora. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat legea privind cumpărarea vechimii 

în muncă 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, marţi, legea privind aprobarea 

Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 163/2020 pentru completarea art. 159 din 

Legea nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, precum şi pentru 

adoptarea unor măsuri în domeniul asigurării unor persoane în sistemul public de 

pensii. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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Actul normativ are ca obiect de reglementare aprobarea OUG 163/2020, care 

stabileşte cadrul legal pentru completarea, de către persoanele care nu au calitatea 

de pensionar, a stagiului de cotizare în sistemul public de pensii necesar pentru 

acordarea unei pensii pentru limită de vârstă, a unei pensii anticipate ori a unei 

pensii anticipate parţial, prin încheierea unui contract de asigurare socială pentru 

perioade de timp de maximum 6 ani anteriori împlinirii vârstei standard de 

pensionare, informează Agerpres.ro. 

"Până la data de 1 septembrie 2023, persoanele prevăzute la art. 1 pot încheia un 

contract de asigurare socială în vederea obţinerii pensiei pentru limită de vârstă", se 

arată în lege. 

Actul normativ mai prevede că plata contribuţiei de asigurări sociale datorate se 

efectuează într-o singură tranşă sau eşalonat, în tranşe lunare, până la data de 31 

august 2023. 

"În situaţia în care la data de 31 august 2023 contribuţia de asigurări sociale 

datorată nu este achitată în întregime, stagiul de cotizare se constituie 

corespunzător plăţii efectuate", se mai arată în lege. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Decizia privind Agenția pentru Investiţii în Sănătate, amânată în coaliție / 

Kelemen Hunor: Va fi creată posibilitatea să se dea o ordonanţă pentru 

înfiinţarea agenției în vacanța parlamentară și restul discutăm când va veni 

momentul 

Decizia privind Agenția pentru Investiții în Sănătate a fost amânată de coaliție, deși 

la ședința de marți seară a fost prezentă și Ioana Mihăilă, ministrul Sănătății, pentru 

a susține înființarea acesteia. 

Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a declarat, după ședința coaliției, că s-a 

convenit să fie creat cadrul legal pentru ca Guvernul să poată da o ordonanţă de 

înființare a agenției în vacanţa parlamentară, urmând ca subiectul să fie discutat „la 

momentul potrivit”. 
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„Am ajuns astăzi la o înţelegere spunând că în legea de abilitare va apărea 

posibilitatea să se dea o ordonanţă, dar nu am discutat detaliile ordonanţei. Asta 

vom discuta în momentul în care va fi gata. Important este să existe această 

posibilitate în legea de abilitare şi restul discutăm când va veni momentul. Trebuie 

să vedem, dacă fiecare minister pentru orice investiţie, construcţie înfiinţează o 

agenţie, unde vom ajunge? Nu e bine să înfiinţezi agenţii peste agenţii. Poţi să 

înfiinţezi, şi aici, în programul de guvernare se vorbeşte nu de o agenţie care 

construieşte, ci o agenţie care asigură asistenţă tehnică. E cu totul şi cu totul 

altceva. Asistenţă tehnică nu înseamnă că tu construieşti. Se poate ajunge şi la 

construcţii, dar atunci să nu ne mirăm dacă fiecare minister înfiinţează o agenţie. E 

o discuţie pe care o vom purta la momentul potrivit. Mâine vom face, la vot (n.r. în 

Camera Deputaţilor), posibil să existe acest articol”, a spus Kelemen Hunor, citat 

de Agerpres. 

El a adăugat că investiţiile în spitale trebuie „permanent susţinute” pe proceduri 

foarte simple, atât la spitale noi, cât şi vechi. 

„În educaţie şi în sistemul sanitar trebuie să investeşti permanent. Dacă noi am 

reuşi să investim permanent, poate după cinci, şase, şapte ani am putea spune că 

ne-am apropiat de standarde ale secolului XXI”, a apreciat liderul UDMR. 

Vicepremierul Dan Barna a declarat, la rândul său, că viitoarea Agenţie pentru 

Investiţii în Sănătate se va ocupa de construcţia spitalelor care aparţin de 

Ministerul Sănătăţii. 

„Se pare că a fost o neînţelegere, de asta a şi fost colega mea, Ioana Mihăilă, a 

clarificat care este rolul acestei agenţii. Această agenţie se va ocupa de construcţia 

spitalelor care aparţin de Ministerul Sănătăţii, respectiv cele trei spitale regionale şi 

încă alte trei spitale în ţară, nişte centre care aparţin de Ministerul Sănătăţii. Să fie 

foarte clar, această agenţie nu se va ocupa de construcţia spitalelor consiliilor 

judeţene sau municipalităţii, de spitale locale sau judeţene”, a spus Barna la Palatul 

Parlamentului după şedinţa coaliţiei de guvernare. 

El a adăugat că rolul acestei agenţii este acela de a fi manager de proiect, dar nu 

manager de program, de finanţare, ci manager de proiect, „exact cum este un 

diriginte de şantier în sens mai larg”. 
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„Adică ceea ce nu a reuşit, din păcate, să facă Ministerul Sănătăţii. Dacă ne uităm, 

acele trei spitale regionale – cel mai avansat, cel de la Iaşi, are o absorbţie a 

fondurilor de până în 5%. E foarte clar că e nevoie de un management al 

proiectului de construcţie a acestor spitale ale Ministerului Sănătăţii”, a afirmat 

Barna. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ordonanţa de urgenţă privind alocaţiile pentru copii va fi aprobată joi, 

informează premierul Cîțu 

Premierul Florin Cîţu a declarat că Guvernul va adopta joi ordonanţa de urgenţă 

privind alocaţiile pentru copii, subliniind că se discută din nou pe acest subiect 

pentru că Parlamentul ”nu şi-a făcut treaba” şi nu a luat o decizie clară pe acest 

subiect. 

„În primul rând am un gust amar pentru că suntem aici şi discutăm despre alocaţii 

în acest moment, pentru că Parlamentul nu şi-a făcut treaba, a fost un proiect de 

lege sau un amendament care a fost trecut la Senat în iarnă. Parlamentul putea să ia 

o decizie clară până acum în ce direcţie vrea să meargă. Noi am avut o decizie în 

coaliţie că vor creşte doar anul acesta alocaţiile, dacă Parlamentul voia să ia o altă 

decizie trebuia să rezolve. Noi vorbim astăzi de alocaţii, din nou, pentru că 

Guvernul este nevoit să dea ordonanţă de urgenţă care să respecte decizia coaliţiei 

din decembrie – că anul acesta va fi o singură creştere a alocaţiilor. Deci, de asta 

suntem din nou aici, de aceea vorbim din nou”, a precizat Florin Cîţu, marţi, la 

TVR 1. 

El a arătat că ordonanţa de urgenţă privind alocaţiile va fi aprobată joi. 

„Dar, repet, este ceea ce avem acum. Coaliţia, până în decembrie, poate să ia mai 

multe decizii, care pot să vină chiar cu formula care să înceapă de la 1 ianuarie 

2022, dar în acest moment avem o decizie care arată o creştere de 20% faţă de 

momentul în care au început aceste creşteri ale alocaţiilor care ducea la o dublare. 

Noi, anul trecut, am modificat legea şi am spus că vor fi 5 paşi ale creşterii 

alocaţiilor, suntem, cred, la al doilea pas, deci înseamnă 20% faţă de iniţial.  
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În şedinţa de Guvern nu este cu indexarea cu rata inflaţiei, nu poţi să ai şi 20% şi 

rata inflaţiei. Deci ori găsim o formulă în care avem un indicator care este legat de 

creşterea economică plus inflaţie plus un venit minim sau ceva de genul acesta, ori 

avem o creştere din aceasta care le include pe toate”, a explicat premierul. 

Acesta a precizat că de la nivelul Guvernului se are în vedere, ca şi în cazul 

pensiilor şi al salariilor, să se comunice anual cu cât vor creşte şi alocaţiile, într-o 

formulă transparentă legată de creşterea economică. 

„Vom avea un calendar transparent de creştere. Pe mine mă interesează ca în toate 

cazurile şi la pensii, şi la salarii, şi la alocaţii… alocaţiile să fie legate, de exemplu, 

de dinamica anuală, deci să crească în fiecare an transparent, părinţii să ştie exact 

cu cât, să fie legat şi de creştere economică, adică dacă avem o creştere economică 

sănătoasă, puternică, să beneficieze şi părinţii de aceasta. (…) S-ar putea să fie 

ceva de genul acesta, dar încă nu avem o formulă clară. Există o propunere din 

partea UDMR, de exemplu, unde alocaţia să fie legată de venitul familiei. Dacă o 

familie are trei copii, de exemplu, pentru a susţine şi al patrulea sau al treilea copil, 

să fie deductibilitate din venitul familiei, impozitul pe venit. Deci sunt mai multe 

formule. Ceea ce este clar ce vrem să facem este să creăm acest mod transparent, 

ca oamenii să ştie în fiecare an, la 1 ianuarie, cresc alocaţii, pensii, salarii, salariul 

minim, cu rata x”, a mai declarat Cîţu, citat de Agerpres. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Tot mai mulți tineri șomeri: unul din cinci nu lucrează. Multe locuri de 

muncă au dispărut din cauza pandemiei 

Criza sanitară declanșată de pandemie are efecte adverse încă vizibile pe piața 

muncii. Iar tinerii sunt cei mai afectați. Unu din cinci nu găsește de lucru, arată 

datele oficiale. Tot mai mulți îngroașă rândurile șomerilor, mai ales dacă nu au 

experiența cerută de manageri. Pentru aceștia, singura soluția rămâne ajutorul de 

șomaj. 

Rata șomajului a urcat la 6,1% în primele trei luni ale anului, față de 4,3%, cât a 

fost în perioada similară din 2020, arată cele mai recente date ale Institutului 

Național de Statistică. 
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Cea mai mare creștere a fost în rândul tinerilor cu vârsta cuprinsă în 15 și 24 de 

ani, de la 17,6%, la 21,5%. 

În prezent, unul din cinci tineri nu lucrează. 

Șomajul a crescut în rândul tinerilor și pentru că multe locuri de muncă au dispărut 

în sectoare care recrutau studenți, precum HORECA. 

Și angajări au fost mai puține, în toate domeniile. 

În lipsa oportunităților, tot mai mulți tineri cer ajutor de la stat. 

Peste 26.000 de tineri cu vârstă cuprinsă între 16 și 25 de ani s-au înregistrat în 

evidențele Agenției pentru Ocuparea Forței de Muncă și sunt în căutarea unui 

serviciu, arată cele mai recente date ale instituției. 

Mulți dintre ei trăiesc acum din ajutorul de șomaj. 

Specialiștii în recrutare le recomandă tinerilor care vor un loc de muncă să aibă 

așteptări realiste. 

Firmele care recrutează elevi și studenți pe durata vacanței pot primi o subvenție de 

250 de lei, timp de două luni, pentru fiecare angajare. 

În cazul absolvenților angajați pe perioadă nedeterminată, prima lunară este de 

2.250 de lei, timp de un an, pentru fiecare absolvent angajat. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Peste 30% dintre romani nu au un loc de munca si nici somaj. Pozitia pe 

care o ocupa Romania in clasamentul UE 

Ponderea persoanelor din afara pietei fortei de munca ca procent din populatia 

totala de varsta activa FOTO Pixabaycut anul trecut in Uniunea Europeana cu 0,5 

puncte procentuale 

In 2020, a crescut numarul persoanelor care nu au loc de munca in Uniunea 

Europeana, arata datele furnizate de Eurostat. In Romania, 30,8% dintre cetateni 

sunt in afara pietei de munca. 
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Ponderea persoanelor din afara pietei fortei de munca ca procent din populatia 

totala de varsta activa (15-64 de ani) a crescut anul trecut in Uniunea Europeana cu 

0,5 puncte procentuale (pp), la 27,1%, statele membre cu cea mai ridicata pondere 

fiind Italia (35,9%), Croatia (32,9%), Grecia (32,6%), Belgia (31,4%) si Romania 

(30,8%), arata datele prezentate marti de Oficiul European de Statistica (Eurostat). 

 

In contrast, cea mai scazuta pondere s-a inregistrat Suedia (17,5%), Olanda 

(19,1%), Estonia (20,7%), Germania (20,8%) si Danemarca (21%). 

 

Comparativ cu 2019, in Uniunea Europeana cea mai mare crestere anuala a 

ponderii persoanelor din afara pietei fortei de munca s-a inregistrat in Spania si 

Italia (fiecare cu un avans de 1,6 pp in 2020), Irlanda (1,4 pp), Portugalia (1,2 pp), 

Bulgaria si Grecia (ambele cu 1 pp). In contrast, cel mai semnificativ declin a fost 

in Malta (minus 1,2 pp), Letonia (minus 0,9 pp), Romania si Croatia (ambele cu 

minus 0,6 pp) si Lituania (minus 0,5 pp). 

 

In Uniunea Europeana, ponderea persoanelor din afara pietei fortei de munca ca 

procent din populatia totala de varsta activa a fost pe un trend descendent, scazand 

de la 32,3% in 2002 la 26,6% in 2019. 

Persoanele din afara pietei fortei de munca, adica acelea care nu sunt nici angajate 

nici somere, nu sunt disponibile sau nu cauta sa-si gaseasca un loc de munca din 

diverse motive, de exemplu pentru ca sunt inscrise la studii, au grija de un membru 

al familiei sau au probleme de sanatate. 

In timp ce ponderea femeilor si a barbatilor din afara pietei fortei de munca a fost 

in general pe un tren descendent in perioada 2002-2019, s-a inregistrat un trend 

ascendent in 2020, fata de 2019, pentru ambele genuri. 

 

In cazul barbatilor, cresterea de 0,7 pp a fost cea mai ridicata inregistrata de la 

inceputul publicarii datelor. Pe de alta parte, ponderea femeilor din afara pietei 

fortei de munca a crescut cu doar 0,4 pp anul trecut. Este prima crestere pentru 

femei din 2002. 
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Disparitatea intre femei si barbati in UE a scazut din 2002 (cand era de 16,7 pp), 

ajungand la cel mai redus nivel in 2020 (10,7 pp). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 După decizia CCR, senatorii au votat DESFIINȚAREA Institutului 

Revoluției Române: Votul decizional îl vor da deputații 

Senatul a adoptat, marţi, în calitate de prim for sesizat, cu majoritatea de voturi 

iniţiativa legislativă a USR PLUS şi PNL prin care este desfiinţat Institutul 

Revoluţiei Române. Proiectul de lege merge la Camera Deputaţilor care va da 

votul decizional. 

La dezbaterile legate de propunerea de lege, senatorul USR PLUS Cristi Berea, a 

afirmat că Institutul Revoluţiei Române din Decembrie 1989 trebuie să fie 

desfiinţat deoarece nu s-a achitat în mod real niciodată de sarcinile care-i reveneau, 

conform legii de funcţionare a al instituţiei. 

„M-am apucat să scriu proiectul acesta de lege imediat ce Curtea Constituţională a 

admis cererea PSD-ului şi a picat legea anterioară, pe care o votasem. Am decis să 

depunem, împreună cu colegii de la PNL, un nou proiect deoarece, din păcate 

pentru România, Ion Iliescu trăieşte de pe urma sistemului ticăloşit pe care l-a 

creat. Am fost cu toţii martori, acum câteva luni de zile, la încercarea patetică a 

Institutului de a se debarasa de Ion Iliescu: Institutul Revoluţiei Române nu-l mai 

recunoaşte pe Ion Iliescu drept preşedinte. Nu e de ajuns. Institutul mistificării 

revoluţiei române trebuie să înceteze să mai funcţioneze”, a declarat Cristi Berea, 

potrivit unei postări pe pagina de Facebook a USR. 

Institutul Revoluţiei Române din Decembrie 1989 beneficiază de un regim juridic 

atipic în structura instituţională a statului român, în condiţiile în care specificul 

acestuia este mai degrabă al unei fundaţii decât al unei instituţii publice. 

CCR a decis că legea prin care Guvernul desfiinţa Institutul Revoluţiei Române 

este neconstituţională. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ion-iliescu_323.html
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„Ordonanţa de urgenţă de desfiinţare a Institutului a fost adoptată la finalul lui 

2019 de Guvernul Orban, dar majoritatea condusă de PSD din legislativul trecut a 

respins-o. Actul normativ a fost trimis la reexaminare de preşedintele Iohannis, iar 

noul Parlament a aprobat desfiinţarea Institutului Revoluţiei Române din 

Decembrie 1989”, mai arată sursa citată. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cîţu, atac la Orban: Sunt mai multe legi care au trecut de Guvern şi în 

Parlament s-au blocat / De-acum încolo va trebui să facem reformă prin 

ordonanţe, altă soluţie nu văd/ Tabăra Orban îi reproșează premierului 

”atitudinea de tip Băsescu” 

Premierul Florin Cîţu a afirmat, marţi seară, că sunt mai multe legi care au trecut 

de Guvern şi în Parlament s-au blocat şi trebuie găsită o soluţie în acest sens. ”De-

acum încolo va trebui să facem reformă prin ordonanţe altă soluţie nu văd”, susţine 

premierul, citat de News.ro 

”Sunt mai multe legi care au trecut de Guvern şi în Parlament s-au blocat”, a 

afirmat, marţi seară, la TVR 1, Florin Cîţu, întrebat dacă există o falie între 

Parlament şi Guvern. 

Întrebat, de asemenea, cum se explică faptul că se blochează în Parlament 

proiectele Guvernului, Cîţu a afirmat: ”Deocamdată nu se explică”. 

Premierul a dat mai multe exemple de proiecte ale Guvernului care s-au blocat în 

Parlament. 

”Ne-am asumat reforma cu toţii. Nu se poate Guvrnul să ia nişte decizii (…) şi 

apoi să rămână prin Parlament pe acolo”, a declarat Cîţu, precizând că a ridicat 

această problemă în cadrul coaliţiei. 

”De-acum încolo va trebui să facem reformă prin ordonanţe (…) altă soluţie nu văd 

(…) Nu voi aştepta după Parlament să se horărască”, a adăugat premierul, 

precizând că doreşte continuarea reormelor în toate domeniile. 
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”Guvernul îşi va asuma reformele (…) sunt sigur că nu vor fi împotriva noastră în 

coaliţie, dar eu spun că trebuie să grăbim ritmul (…) trebuie să semnalez aceste 

lucruri”, a mai declarat Florin Cîţu. 

Întrebat dacă se vor schiba lucruri în relaţia cu Parlamentul în cazul în care va 

deveni preşedintele PNL, Cîţu a declarat: ”Voi fi preşedinte după Congresul PNL 

şi se vor schimba lucrurile”. 

Context 

Declarațiile premierului Florin Cîțu au loc în plină campanie internă pentru șefia 

PNL. Liderul liberal, Ludovic Orban conduce Camera Deputaților și nu este prima 

dată când premierul se referă la proiecte de legi blocate în Parlament, pe fondul 

competiției interne din PNL. 

Premierul Florin Cîțu a criticat și pe data de 10 iunie activitatea din Camera 

Deputaților, instituție condusă de Ludovic Orban, contracandidatul său la șefia 

PNL. Într-un briefing de presă la guvern, Cîțu a anunțat că guvernul va adopta o 

ordonanță de urgență deoarece deputații nu au adoptat proiectul care prevede un 

nou calendar pentru creșterea alocațiilor pentru copii. 

Tabăra Orban a replicat pe surse la noile acuzații voalate lansate de premierul Cîțu 

la adresa liderului PNL. 

Membri ai conducerii PNL citați de News.ro  critică absenţa premierului Florin 

Cîţu de la şedinţa de marţi a coaliţiei, afirmând că poate ar fi mai eficientă 

colaborarea acestuia cu majoritatea parlamentară dacă ar fi prezent la şedinţele 

coaliţiei, la şedinţele politice, care sunt o dată pe săptămână, în loc să îşi caute alte 

activităţi paralele, aluzie la prezenţa premierului la şedinţa PNL Sector 2. 

”Atitudinea asta de tip Băsescu, în care iei la ţintă Parlamentul, în care este 

acum, culmea, o majoritate pro-guvernamentală, şi îi atribui eticheta că se 

împotriveşte reformelor, este complet falimentară”, afirmă sursele citate. 

”Poate ar fi mai eficientă colaborarea premierului cu majoritatea parlamentară dacă 

ar fi prezent la şedinţele coaliţiei, la şedinţele politice, care sunt o dată pe 

săptămână, în loc să îşi caute alte activităţi paralele.  
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Acolo poate urmări priorităţile legislative pe care le are Guvernul, poate clarifica 

chestiunile neclarificate cu partenerii de guvernare, poate insista atunci când 

consideră că anumite proiecte trenează. Din păcate, domnul Cîţu este prezent din 2 

în 4, dând impresia că nu pune prea mare preţ pe ceea ce se întâmplă la nivelul 

coaliţiei”, au declarat lideri ai PNL, citați de News.ro, potrivit cărora premierul a 

fost prezent la filiala PNL sector 2, la o acţiune în perspectiva alegerilor interne. 

Surse din PNL au afirmat că printre proiectele invocate de premierul Florin Cîţu, 

care au fost iniţiate de Guvern, sunt acte normative care fie trebuiau adoptate de 

ceva timp de Guvern, fie au fost iniţiate fără a avea acordul tuturor formaţiunilor 

politice. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Situaţie tensionată în energie. Preţul energiei sparge noi recorduri chiar 

dacă România a ajuns să exporte masiv electricitate. Zilele acestea România a 

trimis peste graniţe în unele momente chiar şi 1.400 MW de energie, ceea ce 

echivalează cu puterea instalată a centralei de la Cernavodă. Gazul a crescut 

de la 17 euro la 30 de euro, iar petrolul de la 50 de dolari la 74 de dolari 

Energia spot pentru azi se tranzacţionează la nivelul record de 688 de lei pe MWh 

(peste 140 de euro), pe vârf de consum, deşi revenirea centralei de la Cernavodă la 

capacitate maximă concomitent cu producţia hidro foarte bună ar fi trebuit să 

„răcorească“ preţurile. 

Oamenii din piaţă spun că atâta vreme cât piaţa suportă nivelul, România fiind 

cuplată cu statele vecine, preţurile nu vor scădea. 

„Jumătate din achiziţii se fac acum pe piaţa spot, la preţurile de acum. Este greu de 

spus că se vor schimba lucrurile pe termen lung pentru că totul s-a scumpit, 

materiile prime, gazul, tot. Mai mult, pieţele sunt cuplate, deci regiunea absoarbe 

energie şi la preţul acesta“, spune Teofil Mureşan, antreprenorul din spatele 

grupului E-INFRA. 

(Sursa: zf.ro) 

 

https://www.news.ro/politic-intern/lideri-pnl-ar-eficienta-colaborarea-premierului-majoritatea-parlamentara-ar-prezent-sedintele-coalitiei-sedintele-politice-data-saptamana-atitudinea-asta-tip-basescu-complet-falimentara-surse-1922400922022021062320257015
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 România va scoate gaze în 2025-2026 dintr-un important zăcâmânt din 

Marea Neagră (ministru) 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a declarat marți în plenul Camerei Deputaților 

că România va scoate gaze din proiectul Neptun Deep în 2025-2026. 

„Exxon Mobil. In 2008 mi se pare, a preluat 50% din zacamantul Neptun Deep din 

Marea Neagra, il exploateaza inca cu OMV Petrom. Romgaz negociaza 

achizitionarea pachetului de 50% din Neptun Deep. Vinerea trecuta a trecut 

neobservata o stire, ca Exxon a acordat expckusivitate in negocieri pana in 15 

octombire pentru finalizarea acestei tranzactii. Deci gazul natural din Marea 

Neagra va fi scos, probabil sfarsitul lui 2025, 2026, exact cand vrem sa fie gata 

centralele pe care le punem inlocuind carbunele cu gazul, pentru a avea unde 

consuma acel gaz surplus pe care il scoatem din Marea Neagra”,a spus ministrul. 

Romgaz negociază în acest moment cu Exxon preluarea participaţiei de 50% pe 

care o deţine compania americană în proiectul gazelor de mare adâncime Neptun 

Deep din Marea Neagră. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Amenzi mari pentru operatorii care nu îndeplinesc cerințele de securitate 

cibernetică 

Operatorilor de servicii din energie, transport, sectorul bancar, infrastructuri ale 

pieței financiare, sectorul sănătății, furnizarea și distribuirea de apă potabilă, 

precum și infrastructură digitală riscă amenzi consistente dacă nu îndeplinesc 

cerințele de securitate cibernetică, arată Mediafax. 

Conform companiei Sandline, care se ocupă de managementului vulnerabilităților 

cibernetice, este vorba de îndeplinirea cerințelor Directivei NIS - Directiva (UE) 

2016/1148 a Parlamentului European și a Consiliului din 6 iulie 2016 privind 

măsuri pentru un nivel comun ridicat de securitate a rețelelor și a sistemelor 

informatice în Uniune de către Operatorii de Servicii Esențiale (OSE). 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/virgil-popescu_3139.html
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Acest act normativ, transpus în legislația românească prin Legea 362/2018, se 

adresează operatorilor de servicii esențiale din șapte sectoare de activitate 

economică. În afara obligativității înscrierii acestor entități economice în Registrul 

Operatorilor de Servicii Esențiale, infrastructura digitală a acestora trebuie să 

îndeplinească anumite criterii esențiale pentru a respecta cerințele Directivei NIS 

ca și legislație europeană și, implicit, pentru a putea funcționa în Uniunea 

Europeană. 

Una din cerințele minime de securitate este aceea de a asigura managementul 

vulnerabilităților și alertelor de securitate. Foarte puțini operatori de servicii 

esențiale (OSE) au un departament de IT la nivelul necesarului și cu atât mai puțin 

la nivelul cerințelor de securitate cibernetică. Externalizarea managementului 

vulnerabilităților și a managementului de risc este o soluție viabilă și rapidă pentru 

a îndeplini cerințele Directivei NIS. 

Legislația prevede sancțiuni clare și deosebit de dure pentru acei OSE care nu 

îndeplinesc cerințele directivei, contravențiile variind de la 50.000 la 100.000 de 

lei. Pentru entitățile cu cifră de afaceri mai mare de 2.000.000 de lei, este prevăzută 

o amendă în cuantum de la 0,5% la 2% din cifra de afaceri, iar, în cazul unor 

încălcări repetate, limita maximă a amenzii este de 5% din cifra de afaceri. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Cea de-a treia ediţie a conferinţei ''Focus Bucureşti: dezvoltare urbană, 

economie, mobilitate'' are loc, miercuri, la Bucureşti, la Palatul Camerei de 

Comerţ şi Industrie a Municipiului Bucureşti (CCIB). 

 

Evenimentul, organizat de CCIB, reuneşte reprezentanţi ai comunităţii de afaceri a 

Capitalei, precum şi oficiali din administraţia centrală şi locală, pentru a clarifica 

problemele apărute în relaţia autorităţi - mediul de afaceri şi pentru a identifica 

soluţii şi bune practici menite să transforme Bucureştiul într-o metropolă modernă 

a businessului românesc. 
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De asemenea, vor fi abordate teme de interes major pentru comunitatea de afaceri 

bucureşteană precum: digitalizarea administraţiei şi accesul operatorilor economici 

la serviciile publice pentru rezolvarea problemelor administrative şi fiscale, 

Bucureşti Smart City - soluţii si oportunităţi, infrastructura de transport şi mizele 

economice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Adeverința verde electronică de vaccinare, testare si vindecare, agreata de 

plenul Senatului 

Senatul a adoptat, marţi, în plen, două hotărâri prin care este de acord cu 

propunerile de Regulament ale Parlamentului European privind cadrul pentru 

eliberarea, verificarea şi acceptarea adeverinţelor electronice verzi – documente 

interoperabile de vaccinare, testare şi vindecare, în vederea facilitării liberei 

circulaţii în timpul pandemiei de COVID-19. 

Cele două hotărâri aferente propunerilor de Regulamente, care îi vizează pe 

cetăţenii statelor membre UE şi resortisanţii ţărilor terţe a căror şedere sau 

reşedinţă pe teritoriul unui stat membru este legală în timpul pandemiei, au 

înregistrat 111 voturi „pentru”, 13 „împotrivă” şi 4 abţineri, respectiv 112 voturi 

„pentru”, 13 „împotrivă” şi 4 abţineri. 

Senatul constată că propunerea de Regulament a Parlamentului European privind 

cadrul pentru eliberarea, verificarea şi acceptarea adeverinţelor interoperabile de 

vaccinare, testare şi vindecare respectă principiile subsidiarităţii şi 

proporţionalităţii. 

Prin hotărârile adoptate Senatul subliniază, printre altele, că este necesară 

prevenirea discriminării persoanelor nevaccinate sau nevaccinabile, că strategiile 

de vaccinare sunt de competenţa naţională a statelor membre. 

„Propunerile de Regulament ale PE nu trebuie să prejudicieze capacitatea statelor 

membre de a lua decizii la nivel naţional din raţiuni de sănătate publica în 

conformitate cu legislaţia naţionala şi aquis-ul european în funcţie de evoluţia 

situaţiei epidemiologice.  
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Acordul provizoriu din 21 mai dintre colegislatori asupra certificatelor digitale ale 

UE privind COVID 19 pentru a facilita libera circulaţie trebuie să ofere mai multă 

claritate cetăţenilor”, se arată în cele hotărâri. 

De asemenea, Senatul recomandă ca „statele membre să poată continua utilizarea 

sistemelor puse în aplicare pe o perioadă de şase săptămâni de la intrarea în 

vigoare a Regulamentelor până la deplina operaţionalitate pe teritoriul acestora a 

cadrului pentru adeverinţa electronică”. 

Cele două Regulamente îi vizează pe cetăţenii statelor membre UE şi resortisanţii 

ţărilor terţe a căror şedere sau reşedinţă pe teritoriul unui stat membru este legală în 

timpul pandemiei. 

„Prin cele două propuneri de Regulamente se instituie cadrul legal european unitar 

pentru a avea funcţională o adeverinţă electronică verde, pentru a nu lăsa 

posibilitatea statelor membre ale Uniunii să legifereze în mod separat şi neunitar, 

condiţii care ar afecta exerciţiul unei libertăţi fundamentale prevăzute în Tratatul 

Uniunii – libera circulaţie”, a afirmat preşedintele Comisiei juridice, Iulia Scântei, 

pe 11 mai, când Comisia a avizat cele două propuneri de Regulamente. 

Potrivit preşedintelui Comisiei juridice a Senatului, adeverinţa electronică verde 

„nu este un document care să conducă la instituirea unei baze de date europene de 

evidenţiere a celor care s-au vaccinat”. 

Adeverinţa de vaccinare are trei componente: 

 titularul s-a vaccinat, s-a testat în vederea unei călătorii pe teritoriul unui stat 

membru sau este vindecat pentru cei care au trecut prin boală. 

Ambele Regulamente vor fi suspendate la finalul pandemiei COVID-19 şi se vor 

aplica din nou în cazul unei alte pandemii, relateaza Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Cele mai ieftine alimente din UE sunt în România 

Nivelul preţurilor pentru bunurile de consum şi servicii în Uniunea Europeană a 

variat semnificativ anul trecut în statele membre UE, cele mai reduse preţuri fiind 

în România (55% din media UE), Bulgaria (56%) şi Polonia (58%), arată datele 

prezentate marţi de Oficiul European de Statistică (Eurostat), scrie Agerpres. 

În 2020, cel mai ridicat nivel al preţurilor în Uniunea Europeană s-a înregistrat în 

Danemarca (141% din media UE), Irlanda şi Luxemburg (fiecare cu 136%), Suedia 

(130%) şi Finlanda (126%). 

Per ansamblu, nivelul preţurilor pentru bunurile de consum şi servicii în Uniunea 

Europeană a variat cu aproape unul la trei între cel mai ieftin şi cel mai scump stat 

membru UE. 

În 2020, nivelul preţurilor pentru restaurante şi hoteluri a fost de trei ori mai ridicat 

în cea mai scumpă ţară faţă de cea mai ieftină. Nivelul preţurilor a variat de la 46% 

din media UE în Bulgaria, fiind urmată de România (53%) şi Ungaria (56%), la 

154% din media UE în Danemarca, înaintea Suediei (138%) şi Finlandei (131%). 

Pe locul doi în ceea ce priveşte diferenţa nivelului preţurilor se află alcoolul şi 

tutunul, cel mai scăzut nivel al preţurilor fiind în Bulgaria (61%), Ungaria (69%) şi 

Polonia (70%), iar cel mai ridicat în Irlanda (187% din media), urmată la distanţă 

de Finlanda (158%), Suedia (136%) şi Franţa (133%). 

Alimentele şi băuturile nealcoolice sunt cele mai ieftine în România (66% din 

media) şi Polonia (68%), iar cele mai scumpe în Danemarca (129% din media UE), 

Luxemburg (126%) şi Austria (125%). 

Îmbrăcămintea este grupul de produse unde preţurile diferă mai puţin în rândul 

statelor membre UE, variind de la 73% din media UE în Ungaria la 130% în 

Danemarca. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Problema vizelor pentru SUA, din nou pe agenda Comisiei Europene/ Rata 

refuzului în cazul României și Bulgariei a scăzut sub 10% 

Oficiali ai UE și ai Statelor Unite vor discuta miercuri la Lisabona probleme de 

securitate, inclusiv reciprocitatea vizelor, a anunțat Comisia Europeană. O 

purtătoare de cuvânt a acesteia a spus că va fi prima întâlnire între vicepreședintele 

Comisiei Europene, Margaritis Schinas, și comisarii UE pentru afaceri interne, 

Ylva Johansson, și justiție, Didier Reynders, cu reprezentanți ai noului guvern 

american, scrie Trud, citată de Rador. 

În martie, Parlamentul European a dat în judecată CE din cauza lipsei reciprocității 

vizelor cu Statele Unite, care continuă să solicite viză pentru cetățenii a patru țări 

din UE – Bulgaria, România, Croația și Cipru. Potrivit datelor Comisiei de la 

sfârșitul anului trecut, pentru prima dată s-a înregistrat o scădere a refuzurilor de a 

se elibera vize pentru Statele Unite pentru cetățeni ai Bulgariei și României de mai 

puțin de 10%, iar cerința este ca refuzurile să fie sub 3% din cererile înregistrate. 

În cazul Ciprului, rata refuzului a rămas sub 3%, în timp ce în Croația a scăzut la 

4%. CE își explică refuzul de a propune revenirea temporară la vize pentru 

cetățenii americani prin discuțiile în curs cu Washingtonul și prin teama că acest 

lucru ar aduce mai mult rău decât bine. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ce a câștigat România după summitul NATO și întâlnirea Biden – Putin? 

INTERVIU cu Bogdan Aurescu: Se vor întări structura de forțe și 

aranjamentele de comandă și control pentru Flancul Estic / Dialogul cu Rusia 

nu va influența angajamentele SUA față de aliații și partenerii săi 

”România a ieșit întărită după Summitul NATO”, spune ministrul de Externe 

Bogdan Aurescu într-un interviu pentru G4Media. El arată că liderii NATO au 

convenit întărirea posturii de apărare a aliaților de pe flancul estic – deci și a 

României, iar regiunea Mării Negre a devenit o constantă pe agenda alianței. 

Aurescu spune în interviul pentru G4Media că România a trimis SUA propuneri 

pentru eventuala creștere a prezenței militare americane.  
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În ceea ce privește summitul Biden – Putin, ministrul de Externe declară că 

”dialogul cu Rusia nu va influența angajamentele SUA față de aliații” și că 

”începutul unui proces de dialog, în care să se clarifice pozițiile și regulile jocului 

între cele mai mari puteri nucleare este o veste bună”. 

Principalele declarații: 

 Despre deciziile luate la Summitul NATO: Prin deciziile luate atât la 

Summit, cât și anterior Summitului se vor întări structura de forțe și 

aranjamentele de comandă și control pentru Flancul Estic, valorificându-se 

în acest sens rolul comandamentelor aliate aflate și pe teritoriul României. 

 România a ieșit întărită după Summitul NATO. În primul rând, pentru că 

însăși Alianța a ieșit întărită. Apoi, pentru că s-a decis consolidarea în 

continuare a posturii de descurajare și apărare, inclusiv prin măsuri care vor 

contribui la o mai bună apărare a Flancului Estic, inclusiv a regiunii Mării 

Negre. 

 Liderii aliați sunt tot mai conștienți și atenți față de provocările de securitate 

din regiunea noastră, iar Marea Neagră este un subiect aflat constant pe 

radarul politic și militar al Alianței, ceea ce este reflectat și în documentele 

Summitului. 

 Despre noul Centru Euro-Atlantic pentru Rezilienţă: Produce o reflecție 

pe tema rezilienței, din care să decurgă concepte și propuneri de măsuri. 

Produsele așteptate pot fi studii și publicații pe teme specifice, conferințe și 

seminarii, exerciții și simulări. Centrul a fost conceput intenționat cu o 

anumită flexibilitate, care sa-i permită să funcționeze eficient și adaptabil, de 

o manieră hibridă, între un think-tank, structură de planificare, institut de 

cercetare 

 Despre mizele României pentru următorul Concept Strategic al NATO: 

Vom acorda importanță deosebită consolidării apărării colective 

 Despre posibila creștere a prezenței militare americane în România: Am 

avut ocazia să transmitem părții americane, inclusiv prin Ministerul Apărării 

Naționale, propriile evaluări și propuneri, pentru a fi avute în vedere în 

cadrul procesului de re-evaluare a posturii globale a SUA 
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 Despre summitul Biden – Putin: Întâlnirea a semnalat cu claritate că 

dialogul cu Rusia nu va influența angajamentele SUA față de aliații și 

partenerii săi. Începutul unui proces de dialog, în care să se clarifice pozițiile 

și ”regulile jocului” între cele mai mari puteri nucleare este o veste bună 

pentru noi toți. Evitarea unei spirale de deteriorare continue a relațiilor SUA-

Rusia este fără îndoială o evoluție dezirabilă. În intervenția sa din timpul 

Summitului NATO președintele Biden a spus clar că a participat la 

Summitul B9 (desfășurat la București) pentru a da un mesaj clar de 

angajament al SUA pentru securitatea aliaților de pe Flancul Estic, un mesaj 

foarte puternic 

 Despre relația cu China: Nu consider că privim relațiile bilaterale într-o 

manieră de ostilitate sau cu accente negative, ci ne urmărim interesele și 

valorile, de o manieră care să satisfacă obiectivele și interesele cetățenilor 

noștri, respectiv securitatea României. 

Interviul integral (notă: interviu realizat via email): 

Care este cea mai importantă decizie luată la Summitul NATO din 

perspectiva României? A ieșit România întărită după Summitul NATO? De 

ce?  

Fiecare Summit NATO generează o serie de rezultate importante pentru Alianță, ca 

întreg, cât și pentru România, ca stat membru NATO. Pe lângă 

valoarea sa simbolică și strategică majoră, Summitul reprezintă o 

platformă importantă pentru mesaje ale liderilor NATO. 

Prezența președintelui SUA, Joseph Biden, care a transmis un semnal ferm 

de reconfirmare a unității și a coeziunii transatlantice, a fost esențială pentru 

consolidarea eforturilor aliate în ceea ce privește întărirea relației transatlantice 

și reafirmarea angajamentului pe mai departe al tuturor aliaților față de apărarea 

colectivă și Articolul 5. La Bruxelles s-a adoptat un pachet de decizii, subsumat 

agendei transatlantice și procesului NATO 2030, proiectul care va consolida rolul 

politic și militar al Alianței în următorii ani. 

Pentru România, din acest pachet, prezintă o importanță deosebită deciziile care 

privesc consolidarea în continuare a posturii de descurajare și apărare, dezvoltarea 

rezilienței și a relațiilor cu partenerii.  
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De asemenea, este foarte relevant pentru noi faptul că s-a decis adoptarea unui nou 

Concept Strategic al NATO și că acest lucru se va face pe o bază extrem de solidă, 

dată de întregul set de linii directoare cuprinse în pachetul NATO 2030. De 

altfel, am fost primul ministru de externe aliat care, încă din noiembrie 2019, a 

susținut reînnoirea Conceptului Strategic al NATO. 

Legat de întrebarea dvs. concretă, evaluez că da, cu siguranță că putem afirma că 

România a ieșit întărită după Summitul NATO. 

În primul rând, pentru că însăși Alianța a ieșit întărită. Apoi, pentru că s-a decis 

consolidarea în continuare a posturii de descurajare și apărare, inclusiv prin măsuri 

care vor contribui la o mai bună apărare a Flancului Estic, inclusiv a regiunii Mării 

Negre. 

Am ieșit întăriți și pentru că, inclusiv grație eforturilor noastre, liderii aliați sunt tot 

mai conștienți și atenți față de provocările de securitate din regiunea noastră, iar 

Marea Neagră este un subiect aflat constant pe radarul politic și militar al Alianței, 

ceea ce este reflectat și în documentele Summitului. 

Un alt fapt important pentru noi este că s-a decis dezvoltarea în continuare a 

parteneriatelor Alianței – în primul rând cu UE, dar și a sprijinului acordat 

partenerilor estici, Georgia, Ucraina și Republica Moldova. Mesajele transmise de 

lideri și limbajul din Declarația finală a Summit-ului, privind sprijinul pentru 

suveranitatea și integritatea teritorială a Ucrainei, Georgiei și Republicii Moldova, 

susținerea NATO pentru reformele democratice din Republica Moldova, constituie 

obiective importante, pe care România le susține constant în cadrul NATO și care 

vin în sprijinul acestor țări și al securității regionale și euroatlantice. 

În plus, acest Summit a reafirmat importanța politicii ușilor deschise, un proces 

amplu, care are ca rezultat integrarea unor noi membri NATO și ține cont de 

specificul fiecărui partener care urmărește să devină parte la Tratatul de la 

Washington. 

Totodată, Centrul Euro-Atlantic pentru Reziliență – a cărui înființare este salutată 

în Declarația finală a Summitului – va susține eforturile NATO de consolidare a 

rezilienței aliate. 
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România a contribuit la multe dintre componentele pachetului NATO 2030, 

inclusiv la nivel conceptual, inclusiv ca rezultat al acțiunii susținute a României în 

plan regional, în formate precum București 9 și trilaterala pe teme de securitate 

România – Polonia – Turcia. 

Centrul Euro-Atlantic pentru Rezilienţă a fost menționat în declarația finală a 

NATO. Ce va face mai exact? Ce produce el? Dați-ne câteva exemple de 

produse, servicii ori studii la care lucrează acum centrul. 

Inaugurat recent de președintele Klaus Iohannis, în prezența înalților oficiali 

NATO și UE, Centrul este un proiect foarte important pentru mine, la care am 

lucrat intens, împreună cu colegii mei în ultimele 9 luni. El este constituit ca organ 

de specialitate al administrației publice centrale în subordinea MAE și își propune 

să aprofundeze reflecția națională pe tema rezilienței și să contribuie la dezbaterea 

mai largă ce are loc în spațiul euroatlantic pe acest subiect. Într-o primă fază, 

Centrul va funcționa ca instituție românească, care va 

aprofunda progresiv cooperarea internațională; ulterior, se va transforma într-un 

veritabil centru internațional, care, bineînțeles, va continua să fie sprijinit de 

România. 

Cum am mai spus, reziliența este un concept aflat în centrul unor dezbateri intense, 

inclusiv la nivelul NATO și al UE. Deși conceptul este încă în curs de definire, este 

evident încă din această etapă că vorbim despre ceva ce are de-a face atât cu 

dimensiunea de securitate, cât și cu cea sectorială mai largă și că implică societatea 

în întregul său. 

Reziliența ține de modul în care statele și societățile reacționează la stres, la șoc. 

Acest stres poate fi determinat de un atac din exterior, de unde dimensiunea de 

securitate, dar poate fi produs și de un fenomen natural, precum o pandemie, de 

unde dimensiunea sectorială pe care o menționam. Prin această dezbatere se 

încearcă înțelegerea nevoilor pentru asigurarea rezilienței și evidențierea unor 

posibile măsuri în acest sens, inclusiv în sensul revenirii rapide la starea 

funcțională inițială. 

În esență, aceasta este și nișa pe care își propune să acționeze Centrul, care poate fi 

văzut, până la un punct, ca un think-tank în sprijinul acțiunii de la nivel 

guvernamental.  
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Dat fiind că, până în prezent, tematica rezilienței a fost abordată mai degrabă din 

perspective specializate, cu fiecare minister/instituție națională și, la nivel 

internațional, cu fiecare stat sau organizație internațională axându-se pe zonele de 

interes predilect, se poate spune că expertiza în domeniu nu se găsește unificată 

într-un loc clar identificabil, ci este împărțită. Centrul își propune să fie o platformă 

de aducere laolaltă a diferitelor zone de expertiză, cum ar fi instituții 

guvernamentale, naționale și internaționale, sector privat, think-tank-uri, cercurile 

de cercetare și academice, cu perspectivele lor sectoriale, pentru a identifica linii de 

acțiune pe cât posibil concrete, transformabile în măsuri concrete, toate acestea 

într-o viziune integrată. 

Dacă mă întrebați ce produce Centrul, primul meu răspuns este o reflecție extrem 

de necesară. O reflecție pe tema rezilienței, din care să decurgă concepte și 

propuneri de măsuri. Din acest punct de vedere, produsele așteptate pot fi studii și 

publicații pe teme specifice, conferințe și seminarii, exerciții și simulări. Centrul a 

fost conceput intenționat cu o anumită flexibilitate, care sa-i permită să funcționeze 

eficient și adaptabil, de o manieră hibridă, între un think-tank, structură de 

planificare, institut de cercetare. Centrul aflându-se încă la început, cred că este 

sănătos să evităm să ne pronunțăm prea strict din această etapă. Cred că unele 

răspunsuri ne vor fi date și pas cu pas, de considerente de funcționalitate concretă. 

Spun aceasta și pentru că Centrul este, din perspectivă administrativă, încă în curs 

de finalizare a aranjamentelor organizaționale. 

Însă lucrul a început, iar experții din instituțiile partenere care sunt deja sau vor fi 

detașați în cadrul centrului sunt deja în curs de planificare și structurare a activității 

pe cele șapte comunități de interese pe care le menționam în alocuțiunea mea de la 

inaugurarea centrului. Ce sunt aceste comunități? Sunt, în esență, grupuri de lucru 

coordonate de experți ai centrului, dar implicând posibil și expertiză externă 

centrului, ce lucrează pe teme precum reziliența societală, implicațiile tehnologiilor 

emergente și disruptive, ale noilor ecosisteme tehnologice, reziliența în situații de 

crize și urgențe complexe, continuitatea guvernării și a serviciilor esențiale, 

reziliența infrastructurii de transporturi, sprijinul pentru eforturile statelor partener 

în domeniul rezilienței. Aceste grupuri de lucru reflectă cel mai fidel prioritățile de 

început ale activității Centrului. 
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Ce ar trebui să conțină următorul Concept Strategic al NATO, din 

perspectiva României, în plus față de ce există deja la nivel de strategie a 

Alianței? 

Decizia luată la 14 iunie de liderii aliați în ceea ce privește actualizarea 

Conceptului Strategic are o importanță deosebită pentru viitorul NATO. De la 

momentul adoptării actualului Concept Strategic, care datează din 2010, am fost 

martorii unor transformări și evoluții profunde în mediul de securitate, iar 

amenințările și provocările la adresa Alianței s-au multiplicat. În același 

timp, Alianța nu mai e aceeași ca în 2010: s-a dezvoltat, iar procesul de adaptare în 

curs demarat în 2014, cel mai amplu de la încheierea Războiului Rece, este 

deosebit de relevant în acest sens. Mă bucur că această decizie a fost adoptată la 

Summitul ce tocmai s-a încheiat și coincide cu un moment în care întreaga lume 

încearcă să-și revină dintr-o provocare fără precedent, dată de pandemia actuală. 

În ceea ce privește aspectele pe care România le consideră deosebit de relevante în 

perspectiva noului Concept Strategic, este vorba, în primul rând, de o descriere 

corectă și cuprinzătoare a provocărilor de securitate cu care se confruntă Alianța. 

Aș sublinia că acest aspect este important nu pentru a blama, ci pentru a putea 

dezvolta măsuri de protecție adecvate a securității aliate și pentru a putea genera 

schimbări pozitive în mediul internațional de securitate. Am în vedere și faptul că 

provocările de securitate sunt din ce în ce mai complexe și mai sofisticate, chiar 

dacă vorbim de provocări generate de anumiți actori sau de provocări generalizate, 

cu caracter imprevizibil, cum sunt cele la adresa sănătății publice. 

În acest context, va fi extrem de importantă reafirmarea principiilor și sarcinilor 

fundamentale ale Alianței – apărarea colectivă, gestionarea crizelor și securitatea 

prin cooperare, prin parteneriate. Între acestea, noi vom acorda o importanță 

deosebită consolidării apărării colective. Vom promova, în același timp, rolul 

NATO în dezvoltarea rezilienței aliate și a partenerilor, inclusiv în ceea ce privește 

instrumentele concrete disponibile în acest sens, precum și validitatea politicii 

ușilor deschise și importanța susținerii în continuare a statelor aspirante. 
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NATO a reconfirmat angajamentul pentru consolidarea dimensiunii de 

descurajare și apărare. Cum se traduce asta pentru români, la ce ne așteptăm 

în viitorul apropiat? Care sunt semnalele din SUA legate de eventuala 

relocare a militarilor din Germania în state din estul NATO? 

La Summit-ul NATO a fost confirmat angajamentul aliaților privind continuarea 

consolidării posturii aliate de descurajare și apărare pe Flancul Estic, sub toate 

componentele sale – terestră, aeriană şi navală la Marea Neagră. Este un proces 

complex, în care s-au înregistrat progrese și care mai include 

continuarea consolidării pregătirii trupelor aliate, modernizarea capabilităților, 

investiții în apărarea colectivă. 

Avem deja o prezență militară SUA importantă în România, în special sub aspectul 

capacităților operate – sistemul anti-rachetă de la Deveselu, baza aeriană de la 

Mihail Kogălniceanu, detașamentul de drone de la Câmpia Turzii. 

Avem și o participare consistentă a forțelor armate americane la tot spectrul de 

exerciții militare găzduite de România, atât terestre, cât și aeriene sau maritime. 

Urmărim în continuare întărirea prezenței militare americane în România, de o 

manieră care să consolideze securitatea în regiune. Am avut, în acest sens, ocazia 

să transmitem părții americane, inclusiv prin Ministerul Apărării Naționale, 

propriile evaluări și propuneri, pentru a fi avute în vedere în cadrul procesului de 

re-evaluare a posturii globale a SUA. Global Posture Review este un exercițiu în 

derulare în această perioadă în SUA, la nivelul administrației, cu scopul adecvării 

numărului și zonei de desfășurare a forțelor SUA la obiectivele și necesitățile 

strategice. 

În ceea ce privește nivelul aliat, după cum știți, consolidarea posturii NATO de 

descurajare și apărare, de o manieră coerentă și integrată, în special 

pe Flancul Estic, a reprezentat și continuă să reprezinte un obiectiv susținut în mod 

activ de România. Țara noastră a promovat în mod constant importanța asigurării 

capacității NATO de a răspunde rapid, eficient și calibrat la amenințările și 

provocările din mediul de securitate, iar eforturile în sprijinul apărării colective 

sunt salutare și trebuie să continue. 
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Din 2014, când a fost demarat procesul de adaptare a NATO la noile realități de 

securitate, au fost realizate, după cum menționam mai devreme, progrese notabile: 

au fost înființate și operaționalizate noi structuri multinaționale, prezența aliată 

pe Flancul Estic a sporit semnificativ, a crescut viteza de reacție și răspuns a 

Alianței, precum și capacitatea sa de dislocare a trupelor. 

Prin deciziile luate atât la Summit, cât și anterior Summitului, vor fi întreprinse o 

serie de măsuri care vor conduce la o planificare mai eficientă și mai coerentă a 

apărării teritoriului aliat, inclusiv a Flancului Estic și a regiunii Mării Negre, de o 

importanță deosebită pentru România. Se vor întări structura de forțe și 

aranjamentele de comandă și control pentru Flancul Estic, valorificându-se în acest 

sens rolul comandamentelor aliate aflate și pe teritoriul României. Sperăm ca în 

acest proces să crească numărul aliaților care vor contribui cu trupe la prezența 

înaintată adaptată din țara noastră, precum și participarea acestora la exerciții. 

Evident, SUA are o contribuție majoră la securitatea euroatlantică, iar prezența 

acesteia în România și în regiunea Mării Negre rămâne fundamentală, având în 

vedere că SUA este un susținător ferm al promovării unui climat de stabilitate și 

securitate în regiunea Mării Negre, iar prezența acestora în România este încă 

o dovadă clară a solidității relației transatlantice. 

După Summitul Biden – Putin, subsecretarul de stat Victoria Nuland a avut 

sarcina să brifeze aliații. Au ajuns și în România informațiile post-summit? 

Care sunt, pentru România, cele mai importante concluzii ale summitului 

Biden – Putin? 

Atunci când vorbim despre întâlnirea de la Geneva a președinților Biden și 

Putin, este util să avem în vedere întreaga suită de reuniuni la nivel înalt care au 

precedat-o, de la Summitul București 9, la Summiturile G7, NATO și UE-SUA. 

Disponibilitatea Administrației Biden pentru dialog și capacitatea de clădire a 

consensului cu aliații și partenerii reprezintă prima și una dintre cele mai 

importante concluzii după maratonul de întâlniri la cel mai înalt nivel. 

Reconfirmarea angajamentului american pentru unitatea și soliditatea relației 

transatlantice și pentru rolul central al acesteia în gestionarea provocărilor globale 

este un alt aspect care s-a evidențiat pregnant.  
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Toate acestea au permis ca președintele Biden să poată transmite la Geneva mesaje 

susținute de toți aliații și partenerii SUA, de o manieră clară și puternică. 

O altă concluzie este că întâlnirea a semnalat cu claritate că dialogul cu Rusia nu 

va influența angajamentele SUA față de aliații și partenerii săi. Și doresc să mai 

punctez un aspect: solidaritatea SUA cu aliații, valoarea opiniilor aliaților de pe 

Flancul Estic, a fost unul dintre leit-motivele discursului președintelui Biden. La 

Summit-ul NATO, în conferințele de presă care au urmat, președintele SUA s-a 

referit în mod distinct la statele aliate din această zonă. A menționat clar formatul 

București 9, Summitul găzduit de președintele Iohannis pe 10 mai anul acesta, 

alături de președintele Duda. Acest tip de referire înseamnă mult în relațiile 

internaționale și concret, în această situație, înseamnă că ceea ce am făcut este util 

scopurilor aliate, a produs efectele dorite. Este un nivel de ambiție pe care ni l-am 

stabilit noi, în regiune, din motivele obiective ale riscurilor evidente în creștere cu 

care ne confruntăm, dar pentru a cărui realizare lucrăm la nivel aliat. În intervenția 

sa din timpul Summitului NATO președintele Biden a spus clar că a participat la 

Summitul B9 pentru a da un mesaj clar de angajament al SUA pentru securitatea 

aliaților de pe Flancul Estic, un mesaj foarte puternic. 

Iar la Summitul B9 găzduit în luna mai de președintele României, președintele 

Biden a reiterat că susținerea SUA pentru Articolul 5 al Tratatului de la 

Washington rămâne fermă și de neclintit, la fel  și la Summitul NATO, dar și în 

conferința de presă care a urmat întâlnirii de la Geneva. Președintele Biden a ținut 

să sublinieze cu acea ocazie că a transmis direct Președintelui Putin că SUA vor 

răspunde acțiunilor care afectează interesele vitale americane sau ale aliaților. 

Nu în ultimul rând este sugestiv faptul că în marja Summitului NATO, deci 

înaintea întâlnirii cu președintele Putin, președintele Biden a discutat cu președinții 

României și Poloniei, precum și cu președinții sau premierii statelor baltice. 

Există, bineînțeles, multe alte concluzii care pot fi trase, precum faptul 

că președintele Biden s-a poziționat ferm în susținerea valorilor democratice, 

punând pe agenda reuniunii teme precum drepturile omului, importanța unei prese 

libere, susținerea pentru suveranitatea și integritatea teritorială a unui partener SUA 

ca Ucraina, respingerea interferențelor în procesele electorale. 
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Atenția pe care președintele Biden și administrația de la Washington o acordă 

promovării  democrației, statului de drept și drepturilor omului este de o 

importanță strategică deosebită, mai cu seamă în relația cu Rusia. Președintele 

Biden a subliniat acest lucru foarte clar în intervenția publică după întâlnirea cu 

omologul său rus. 

De asemenea, este de remarcat accentul pus pe domeniul cyber, din nou o zonă 

care face obiectul unei coordonări strânse cu aliații și în care au fost transmise 

mesaje foarte clare și ferme Rusiei. Este un domeniu de mare interes și pentru 

România, inclusiv prin prisma găzduirii Centrului Cyber de la București. 

Aș încheia însă lista concluziilor cu aprecierea că începutul unui proces de dialog, 

în care să se clarifice pozițiile și ”regulile jocului” între cele mai mari puteri 

nucleare este o veste bună pentru noi toți. Evitarea unei spirale de deteriorare 

continue a relațiilor SUA-Rusia este fără îndoială o evoluție dezirabilă, cu atât mai 

mult cu cât are loc în conjuncție cu o consolidare a relației transatlantice. 

Din acest punct de vedere, prezintă un interes special dialogul privind stabilitatea 

strategică, care poate conduce la diminuarea riscului de confruntare, prin noi 

mecanisme de control al armamentelor, inclusiv a noilor generații de arme, care 

reduc timpul de răspuns și în care erorile de evaluare și sincopele în comunicare 

pot avea rezultate tragice. Trebuie însă să menținem o doză sănătoasă de precauție, 

evoluțiile din următoarele luni fiind cele care pot indica posibilități concrete de 

progres în acest domeniu, dar și în materie de securitate cibernetică sau în ceea ce 

privește situația din Ucraina, Siria sau Afganistan. 

În acest context, România va continua coordonarea strânsă și comunicarea 

aprofundată cu aliații, cu partenerii strategici și, desigur, cu administrația de la 

Washington. În ceea ce ne privește, ne propunem să continuăm consultarea și 

coordonarea cu SUA pe tot spectrul de teme relevante pentru stabilitatea strategică, 

combaterea riscurilor și amenințărilor cibernetice, promovarea valorilor 

democratice, a respectării drepturilor omului și libertăților fundamentale, a 

securității și stabilității zonei euro-atlantice, inclusiv în regiunea Mării Negre. 
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Poziția României față de China e tot mai radicală. Doar în ultimul an avem 

interzicerea companiilor chineze (printre altele) de la lucrările de 

infrastructură, legea 5G și refuzul președintelui Iohannis de a participa la 

summitul 17+1 organizat de președintele Xi Jinping. Care e motivul de 

securitate din spatele acestor decizii? Care sunt retalierile așteptate din partea 

Chinei, pe analizele MAE? 

Întrebarea dumneavoastră plasează lucrurile într-un registru de interpretare cu linii 

foarte tranșante, radicale, cum chiar dumneavoastră spuneți. Plasând lucrurile în 

registru diplomatic firesc, țara noastră privește relația cu China, care este una 

foarte importantă, și, în mod special, cooperarea cu această țară, în mod realist și 

pragmatic. Acest mod se definește, în mod cert, în raport cu evoluțiile 

internaționale actuale și pornind de la ancorarea fermă a României în comunitatea 

europeană și euroatlantică de securitate și valori. Apartenența țării noastre la UE și 

NATO și Parteneriatul Strategic cu SUA sunt reperele definitorii ale profilului și 

conduitei noastre externe, fapt cunoscut de toate statele cu care dezvoltăm relații 

bilaterale, inclusiv de către interlocutorii noștri chinezi. 

În plus, abordarea noastră este orientată  către rezultate concrete, având ca obiectiv 

principal interesul, siguranța și bunăstarea cetățenilor români. De China ne leagă 

70 de ani de relații diplomatice și un Parteneriat Cuprinzător de Prietenie și 

Cooperare, semnat în urmă cu 17 ani. Desigur, relațiile dintre state sunt în 

evoluție permanentă, iar diplomația este pusă în slujba unor evoluții benefice pe 

acest palier. Din această perspectivă, nu consider că privim relațiile bilaterale într-o 

manieră de ostilitate sau cu accente negative, ci ne urmărim interesele și valorile, 

de o manieră care să satisfacă obiectivele și interesele cetățenilor noștri, respectiv 

securitatea României. 

Condițiile care se aplică tuturor ofertanților țin de respectarea standardelor 

europene de calitate și a legislației europene și naționale în domeniu. Din acest 

punct de vedere, legislația națională urmează un proces normal de armonizare cu 

cea europeană, fie că vorbim de implementarea tehnologiilor de comunicații (5G), 

de securitatea energetică, de participarea la licitații publice sau de protecția/ 

screeningul investițiilor în cadrul UE. 
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În schimburile bilaterale cu China, ne interesează în mod deosebit să creștem 

exporturile de produse românești, mai ales agro-alimentare, pe piața chineză. 

Deficitul comercial din relația cu China se menține la un nivel de peste 4 miliarde 

USD anual și ne dorim echilibrarea situației, chiar dacă ea este mai bună decât a 

altor state membre UE, în raport cu China. 

Dacă vă referiți la legislația promulgată de președintele României la 11 iunie 2021, 

ceea ce a primat din punctul de vedere al României a fost  asigurarea condițiilor de 

securitate a comunicațiilor, pornind de la necesitatea asigurării intereselor de 

securitate națională a unui stat membru UE și NATO, cu exigențe de securitate 

specifice profilului nostru național și amplasării geostrategice. Legea 5G 

 transpune normele europene în domeniu, anume EU 5G Toolbox, și corespunde 

angajamentelor asumate de România în domeniu în plan internațional, inclusiv 

Memorandumul de Înțelegere încheiat cu SUA în 2019. 

În ce privește Formatul 17+1, acesta este un cadru de cooperare ale cărui obiective 

au fost stabilite ca fiind în principal economice și pe care România – și nu numai 

România – îl abordează prin aplicarea aceleiași grile pragmatice descrise anterior. 

Beneficiile sale, pentru România, ar trebui să meargă în direcția concretizării unor 

proiecte economice de cooperare de care pot beneficia cetățenii și operatorii 

economici români, suplimentar față de beneficiile ce decurg din apartenența 

României la UE și complementare relațiilor de cooperare bilaterală cu China. Din 

aceste considerente și având în vedere anunțarea cu puțin timp înainte a 

Summitului, care nu a făcut posibilă ajustarea agendei la cel mai înalt nivel, o 

participare a ministrului de resort al României a fost considerată a fi mai adecvată 

scopului principal al reuniunii și modului în care România se raportează la format. 

Vorbeați despre rațiunile de securitate din spatele deciziilor, așa că vreau doar 

să semnalez și rezultatele Summitului NATO cuprinse în Declarația Finală, de 

altfel una echilibrată. Declarația afirmă, pe de o parte, că atitudinea Chinei este una 

asertivă, reprezentând o provocare sistemică și indicând anumite elemente de 

preocupare, dar, pe de altă parte, arată că NATO dorește să mențină un dialog 

constructiv pe unele aspecte. Acolo unde un dialog constructiv cu Beijingul este 

posibil, el trebuie pus în practică și identificate domeniile de interes comun în care 

să putem coopera. 
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De altfel, China cunoaște faptul că România face parte dintr-o comunitate de valori 

și dintr-o alianță politico-militară de succes, iar relațiile bilaterale româno-chineze 

trebuie să continue să aibă la bază respectul reciproc și principiile fundamentale ale 

relațiilor interstatale. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 


